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2024-02-19 Kommunfullmäktige 2024-02-19 

Ledamöter: M=19 

Ersättare: M=10 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 
Joachim Gahm (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SD) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Sara Oegrer (KD) 
Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Håkan Johanson (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Oeniz Norgren (SD) 
Fredrik Näslund (M) 
Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 
Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Lukas Johannesson (C) 
Erika Svanström (KD) 

C=12 

C=6 

L=6 S=5 KD=4 

S=3 L=3 SD=2 

SD=3 

KD=2 

Närvaro Ersättare 

X 

X 

X 

MP=2 

MP=2 

Lars-Gunnar Wallin (L) 
X 

Emma Wicksell (M) 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X Karl Stenqvist (S) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Christer Lidgard (C) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Sarah Korduner lzosimov (C) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Björn Strenger (C) 
X 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m. § 23 fr.o.m. § 24
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§ 18 
 

Tillkännagivande 
Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 19 KS 2023/0142 
 

Antagande av riktlinjer för exploateringsavtal 

Ärende 
Enligt plan- och bygglagen ska en kommun som avser att ingå 
exploateringsavtal anta riktlinjer som anger utgångspunkter och mål för 
avtalen. Syftet med riktlinjerna är att öka förutsägbarheten för vad 
exploateringsavtal kan komma att innehålla. Detta skapar tydlighet för 
fastighetsägare och aktörer i stadsbyggnadsprocessen kring vilka 
förutsättningar och krav kommunen har vid ingående av exploateringsavtal. 
Riktlinjerna beskriver kommunens utgångspunkt om att kostnader för 
detaljplaneläggning och genomförande ska täckas av ersättningar från 
exploatörer. De beskriver vidare kommunens principer avseende 
exploateringsbidrag samt hur övriga ersättningar tillämpas. Riktlinjerna 
anger en beskrivning av stadsbyggnadsprocessen och avtal kopplade till 
stadsbyggnadsprocessen, och hur andra styrdokument tillämpas. 
Riktlinjerna gäller för all mark oavsett planerad markanvändning och 
omfattar således även mark för verksamheter. Riktlinjerna är övergripande 
och vägledande och kommunen kan, i det enskilda fallet, besluta att frångå 
dem. 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige riktlinjer för 
exploateringsavtal. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagna riktlinjer för exploateringsavtal. 

Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Sara Degrér 
(KD), Maarit Nordmark (L) och Magnus Boman (M) biträder Christian 
Hoas (M) yrkande. 
Christian Ljungdahl (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med 
följande ändringar: 

1. Under kapitlet ”Exploateringsavtal” sidan 5, tredje stycket. Lydelsen 
”Kommunen kan även komma att koppla viktiga villkor i 
exploateringsavtal till erläggande av vite om exploatören inte 
uppfyller sina åtaganden i enlighet med avtalet” ändras till: 
”Kommunen ska alltid koppla viktiga villkor i exploateringsavtal till 
erläggande om vite om exploatören inte uppfyller sina åtaganden i 
enlighet med avtalet.” 

2. Under kapitlet ”Marköverlåtelse” sidan 7, fjärde stycket. Lydelsen 
”Marknadsvärdet fastställs av minst en, av kommunen upphandlad, 
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oberoende part” ändras till: ”Marknadsvärdet fastställs av minst tre, 
av kommunen upphandlade oberoende parter.” 

Carolin Robson (MP), Lovisa Eriksson (C), Kristin Eriksson (C), Jenny 
Åkervall (S), Bo Lagercrantz (SD), Siv Sahlström (C) och Christer Lidgard 
(C) biträder Christian Ljungdahls (C) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Christian Ljungdahls (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunfullmäktiges förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 22 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna riktlinjer för exploateringsavtal. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
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2024-02-19 Voteringsresultat ld:11091 

Ärendenr: 

10. 

Ärendemening: 
Antagande av riktlinjer för exploateringsavtal 

Ja: 29 

LEDAMOT 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Jenny Åkervall (S) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Joachim Gahm (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Sara Degrer (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Christer Erestål (SO) 
Erik Hafström (M) 
Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Håkan Johanson (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Deniz Norgren (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Erika Svanström (KO) 
Emma Wicksell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Sarah Korduner lzosimov (C) 
Björn Strenger (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 

Nej: 22 Frånvarande: 0 

PARTI RESULTAT 

M Ja 
C Nej 
M Ja 
s Nej 
C Nej 
KO Ja 
M Ja 
so Nej 
C Nej 
M Ja 
L Ja 
M Ja 
s Nej 
C Nej 
MP Nej 
M Ja 
M Ja 
C Nej 
L Ja 
KO Ja 
M Ja 
C Nej 
s Nej 
M Ja 
so Nej 
M Ja 
C Nej 
L Ja 
M Ja 
M Ja 
s Nej 
M Ja 
KO Ja 
C Nej 
M Ja 
L Ja 
MP Nej 
M Ja 
so Nej 
M Ja 
s Nej 
M Ja 
C Nej 
L Ja 
M Ja 
KO Ja 
M Ja 
C Nej 
C Nej 
C Nej 
L Ja 

 

Propositionsordning: 
Rösta JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag. Rösta NEJ för bifall till Christian 
Ljungdahls (C) yrkande. 



 
 
Reservation (C) mot kommunfullmäktiges beslut 
den 19 februari 2024 angående  
”Antagande av riktlinjer för exploateringsavtal”. 
 
 
Danderydscenterns kommunfullmäktigegrupp reserverade sig till 
förmån för Christian Ljungdahls (C) yrkande om bifall till 
Danderydscenterns reservation i kommunstyrelsen, vilket innebär: 
 
Bifall till kommunstyrelsens beslut med följande ändringar: 
 
1. Under kapitlet ”Exploateringsavtal” sidan 5, tredje stycket.  
Lydelsen” Kommunen kan även komma att koppla viktiga villkor i 
exploateringsavtal till erläggande av vite om exploatören inte 
uppfyller sina åtaganden i enlighet med avtalet” 
ändras till: 
”Kommunen ska alltid koppla viktiga villkor i exploateringsavtal 
till erläggande av vite om exploatören inte uppfyller sina 
åtaganden i enlighet med avtalet.” 
 
2. Under kapitlet ”Marköverlåtelse” sidan 7, fjärde stycket. 
Lydelsen ”Marknadsvärdet fastställs av minst en av kommunen 
upphandlad oberoende part” 
ändras till:  
”Marknadsvärdet fastställs av minst tre, av kommunen 
upphandlade oberoende parter.” 
 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
 



 
 

 
RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2024-02-19, punkt 7  
Antagande av riktlinjer för exploateringsavtal (KS 2023/0142)  
 
Rubricerade ärende handlar om riktlinjer för kommunala exploateringsavtal medan 
uppdraget från kommunstyrelsen som ärendet grundas på (bilaga 7) handlar om 
riktlinjer för kommunala markanvisningar och om riktlinjer för exploateringsavtal.  
 
Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 2015-05-18 (§ 78) att i enlighet med den nya 
lagstiftningen i Plan- och bygglagen ta fram två typer av riktlinjer: dels för kommunala 
markanvisningar och dels för exploateringsavtal. Miljöpartiet reserverar sig mot att 
den väsentligaste delen av kommunstyrelsens beslut inte har genomförts. 
 
Miljöpartiet yrkade i fullmäktige bifall till kommunstyrelsens beslutsförslag gällande 
riktlinjer för exploateringsprojekt men med Centerns tilläggsyrkanden om fler än en 
oberoende värdering av markvärdet och om en vitesklausul. Voteringsresultatet med 
22 röster emot visar att en enhällig opposition kräver en vitesklausul och att det görs 
fler oberoende markvärderingar.  
 
Miljöpartiet anser att kommunens negativa erfarenheter med exploateringsavtalet för 
vård- och omsorgsboendet Ginnungagap tydliggör varför det behövs en vitesklausul. 
Kommunens negativa erfarenheter från avtalet för tennisanläggningen Good to Great 
(GTG) visar varför det behövs minst två oberoende markvärderingar.  
 
Bakgrund  
I underlaget till rubricerade beslut, kommunstyrelsens sammanträdesprotokoll 2015-
05-18 (bilaga 7), står att 

• kommunstyrelsen beslutat ge kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram 
riktlinjer för kommunala markanvisningar och exploateringsavtal 

• riksdagen den 24 juni 214 beslutat om ändrade regler i plan- och bygglagen 
och om en ny lag om kommunala markanvisningar (SFS 2014:899) 

• de nya reglerna trädde i kraft den 1 januari 2015 

• enligt lagstiftningen ska kommunerna anta två nya typer av riktlinjer, dels 
riktlinjer för markanvisningar och dels riktlinjer för exploateringsavtal 

• riktlinjerna för markanvisningar ska innehålla kommunens utgångspunkter och 
mål för överlåtelser eller upplåtelser av markområden för bebyggande, 
handläggningsrutiner och grundläggande villkor för markanvisningar samt 
principer för markprissättning 

• riktlinjer för exploateringsavtal ska ange grundläggande principer för fördelning 
av kostnader och intäkter för genomförandet av detaljplaner samt andra 
förhållanden som har betydelse för bedömningen av konsekvenserna av att 
ingå exploateringsavtal 

• idag saknar Danderyds kommun dessa riktlinjer 



Moderaternas påstående att det inte behövs riktlinjer för markanvisningar eftersom 
det i stället finns en policy förändrar inte det faktum att kommunstyrelsen dels har 
fattat beslut att det ska finnas riktlinjer och dels givit kommunledningskontoret i 
uppdrag att ta fram dessa riktlinjer.  
 
Riktlinjer och policy är inte samma sak: policy anger övergripande mål och inriktning 
för arbetet medan riktlinjer ger anvisningar för hur målen ska uppnås. Vi anser att 
kommunen har satt i system att fatta beslut om utredning, att efter några år i den 
pågående utredningen fatta beslut om att utöka utredningen för att efter ytterligare 
några år trolla bort ärenden, utredningsuppdrag eller delar av utredningsuppdrag 
och/eller återkalla utredningsuppdrag.  
 
Vi yrkar bifall till riktlinjerna för exploateringsavtal med tillägg enligt Centerns yrkande, 
men konstaterar det häpnadsväckande i att det tagit kommunen nio år att följa 
lagstiftningen gällande riktlinjer för exploateringsavtal. Samtidigt reserverar vi oss mot 
kommunstyrelsens samtidiga beslut att ta fram riktlinjer för markanvisningar 
fortfarande efter nio år inte har genomförts. 
 
2024-02-19 

 
Carolin Robson Ruby Rosén 
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§ 20 KS 2023/0348 
 

Revidering av nämndernas reglementen om möjlighet 
att delta på distans i utskottssammanträden 

Ärende 
Möjligheten att delta på distans under sammanträden i kommunfullmäktige, 
nämnderna och dess utskott infördes under 2020 med hänsyn till att 
upprätthålla kommunens beslutsförhet under den pågående pandemin. 
Distansdeltagande infördes med kravet om att ”särskilda skäl” kunde anses 
föreligga. 
Även om pandemin är över finns ett behov av att möjliggöra 
distansdeltagande i viss utsträckning. Detta med hänsyn till 
samhällsutvecklingen som medfört förändrade behov och förväntningar om 
att kunna delta på distans i professionella sammanhang och vid utförandet 
av förtroendeuppdrag. Bedömningen är att det är lämpligt att utöka 
möjligheten att delta på distans på utskottssammanträden utan att ”särskilda 
skäl” föreligger, samtidigt som fysiskt deltagande alltjämt ska utgöra 
standardförfarande. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige ersätter första meningen, första stycket i 
bestämmelserna i reglemente för kommunstyrelsen 20 a §, socialnämnden 9 
a §, utbildningsnämnden 9 a §, kultur- och fritidsnämnden 9 a §, tekniska 
nämnden 9 a §, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 10 a §, 
krisledningsnämnden 9 §, överförmyndarnämnden 9 a § och valnämnden 4 a 
§ med följande lydelse: 
[Styrelsen/nämnden] får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med 
ledamöter närvarande på distans. [Styrelsens/nämndens] utskott får 
sammanträda med ledamöter närvarande på distans såvida inte skäl talar 
emot. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ersätter första meningen, första stycket i 
bestämmelserna i reglemente för kommunstyrelsen 20 a §, socialnämnden 9 
a §, utbildningsnämnden 9 a §, kultur- och fritidsnämnden 9 a §, tekniska 
nämnden 9 a §, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 10 a §, 
krisledningsnämnden 9 §, överförmyndarnämnden 9 a § och valnämnden 4 a 
§ med följande lydelse: 
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[Styrelsen/nämnden] får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med 
ledamöter närvarande på distans. [Styrelsens/nämndens] utskott får 
sammanträda med ledamöter närvarande på distans såvida inte skäl talar 
emot. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
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§ 21 KS 2023/0335 
 

Antagande av tillägg till internkontrollreglementet 

Ärende 
Kommunstyrelsen uppdrog den 19 juni 2023 (§ 139) till 
kommunledningskontoret att ta fram förslag om hur kommunen kan 
utveckla och säkerställa metoder för att: 

• förebygga risker och minimera brottslighet 
• systematiskt leta efter brister 
• ha förmåga att agera 
• lära av andra och dela sina exempel och erfarenheter. 

Med föreliggande ärende kompletteras internkontrollreglementet så att 
internkontrollen ska omfatta arbete mot välfärdsbrottslighet och annan 
brottslighet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar komplettera 1 § internkontrollreglementet, 
som ny sista punkt, enligt följande. Riskerna för välfärdsbrottslighet och 
andra brott mot kommunens verksamhet förebyggs och minimeras. 

Yrkanden 
Hanna Bocander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C) och Siv Sahlström (C) biträder Hanna Bocanders (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar komplettera 1 § internkontrollreglementet, 
som ny sista punkt, enligt följande. Riskerna för välfärdsbrottslighet och 
andra brott mot kommunens verksamhet förebyggs och minimeras. 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
Revisorerna 
Sakkunnigt biträde för revisorerna (PWC) 
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§ 22 KS 2023/0397 
 

Antagande av policy för geodata och 
geodatahanteringsprocessen 

Ärende 
Danderyds kommuns nuvarande GIS-strategi (KS 2016/0446) antogs av 
kommunstyrelsen den 16 januari 2017 (§ 5). För att strategin ska bli ett mer 
effektivt medel för styrning och ledning behöver den uppdateras.  
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige en policy för hur 
kommunens geodatahantering ska vara utformad. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget styrdokument ”Policy för geodata 

och geodatahanteringsprocessen för Danderyds kommun”.  
2. Kommunfullmäktige upphäver ”GIS-strategi för Danderyds kommun”, 

beslutad av kommunstyrelsen den 16 januari 2017 (§ 5). 

Yrkanden 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C) biträder Claës Breitholtz (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget styrdokument ”Policy för geodata 

och geodatahanteringsprocessen för Danderyds kommun”.  
2. Kommunfullmäktige upphäver ”GIS-strategi för Danderyds kommun”, 

beslutad av kommunstyrelsen den 16 januari 2017 (§ 5). 
__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
Djursholms AB 
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§ 23 KS 2023/0172 
 

Slutrapportering av uppdrag att utreda fullstor 
idrottshall 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 8 och 10 maj 2023 (§ 76) 
behandlade kommunfullmäktige kommunstyrelsens förslag av den 24 april 
2023 (§ 72) om slutrapportering av uppdrag att utreda fullstor idrottshall. 
Ärendet återremitterades av en minoritet med stöd av 50 kap 50 § 
kommunallagen med följande motivering: ”uppdrag åt berörda organ att 
fortsätta utreda möjligheten att bygga en fullstor sporthall vid Enebybergs 
IP”. 
Vid kommunstyrelsens fastighets- och exploateringsutskotts sammanträde 
den 8 juni 2023 (§ 28) remitterades ärendet till kultur- och fritidsnämnden 
som berett ärendet vidare i enlighet med återremissens motivering genom 
remissvar av den 26 september 2023 (§ 71). 
Beredningen av ärendet har inte lett till någon förändring av det 
beslutsförslag som lämnades av kommunstyrelsen den 24 april 2023 (§ 72). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige fastställer upprättad slutrapportering i ärendet och 

noterar att det uppdrag som gavs av kommunfullmäktige den 29 augusti 
2022 (§ 107) är genomfört. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att planeringsinriktningen för en eventuell 
ny fullstor sporthall ska följa beslutade lokalförsörjnings- och 
budgetprocesser. 

Yrkanden 
Erika Svanström (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Carina 
Erlandsson (M), Fredrik Pallin (L), Christer Erestål (SD) och Carl Gustav 
Pfeiffer (M) biträder Erika Svanströms (KD) yrkande. 
Lovisa Eriksson (C) yrkar att kommunfullmäktige uppdrar åt 
kommunstyrelsen att utreda möjligheten att bygga en sporthall vid 
Enebybergs IP. Karsten Inde (S), Christian Ljungdahl (C), Kristin Eriksson 
(C), Carolin Robson (MP), Olle Johanson (S) och Robert Bryhn (C) biträder 
Lovisa Erikssons (C) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Rolf Lundgren (L). 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Lovisa Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Lovisa Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 32 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer upprättad slutrapportering i ärendet och 

noterar att det uppdrag som gavs av kommunfullmäktige den 29 augusti 
2022 (§ 107) är genomfört. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att planeringsinriktningen för en eventuell 
ny fullstor sporthall ska följa beslutade lokalförsörjnings- och 
budgetprocesser. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Lovisa Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Lovisa Erikssons (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Lovisa Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
  



Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den  
19 februari 2024 om ”Slutrapportering av uppdrag 
att utreda fullstor idrottshall ”. 
 
Danderydscenterns fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
kommunfullmäktiges beslut till förmån för Lovisa Erikssons (C) 
yrkande. 
 
Lovisa Eriksson (C) yrkade att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda möjligheten att bygga en sporthall vid 
Enebybergs IP” 
 
Bakgrund 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 4 oktober 2021 väckte 
Danderydscenterns kommunfullmäktigegrupp nedanstående motion: 
 
Motion angående utredning om att uppföra en sporthall vid 
Enebybergs IP. 
 
Enebybergs IP har en fantastiskt bra verksamhet, Det är en 
samlingsplats för Enebyberg. Där borde man utreda om det är möjligt att 
bygga en sporthall, som kan tillgodose de önskemål som finns om större 
ytor och höjd för olika idrotter och andra verksamheter. 
 
Sedan tio år tillbaka har frågan om utbyggnad av en idrottshall på 
Brageskolans område, Orren 30 och 31 diskuterats och grundligt utretts. 
Det har prövats att bygga en större hall ovan jord, vilket ledde till 
omfattande protester. Det har prövats att bygga en hall med en våning 
under jord. Det föll på att markförhållandena är för dåliga för en sådan 
byggnad.  
 
Trafikförhållandena har utretts och man har konstaterat att det inte går 
att klara omfattande trafik inom detta område. Alla som varit på platsen 
förstår att det småskaliga villaområdet inte är lämpat för en stor 
sporthall, som skulle ge en omfattande trafik såväl på kvällar som helger 
och stort behov av parkeringsplatser.Vår uppfattning är att det som 
byggs inom skolområdet ska vara det som behövs för att tillgodose 
skolans behov. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår vi kommunfullmäktige besluta 
uppdra åt berörda organ att utreda möjligheten att bygga en sporthall 
vid Enebybergs IP. 
 



 
Kommunfullmäktiges behandling av motionen 
 
När motionen behandlades i kommunfullmäktige yrkade majoriteten att 
motionens uppdrag skulle utvidgas till att omfatta hela kommunen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-08-29 lyder: 
Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att upprätta förslag till 
planeringsinriktning för ytterligare en fullstor idrottshall inom Danderyds 
kommun. Uppdraget ska delrapporteras till kommunstyrelsen första 
kvartalet 2023. 
 
Ärendet återkom till kommunfullmäktige 2023-05-08. 
Någon utredning i enlighet med fullmäktiges beslut 2022-08-29 hade inte 
gjorts. Eftersom uppdraget kommunfullmäktige gett inte verkställts 
yrkade Siv Sahlström (C) ”att ärendet skulle återremitteras med uppdrag 
åt berörda organ att fortsätta utreda möjligheten att bygga en fullstor 
sporthall vid Enebybergs IP, i enlighet med yrkandet i den (C)-motion 
som väcktes den 4 oktober 2021.”     
 
Kommunfullmäktiges beslut lyder: 
”Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med stöd av 
kommunallagens regler om minoritetsåterremiss. Motivering till 
återremissen är: Med uppdrag åt berörda organ att fortsätta utreda 
möjligheten att bygga en fullstor sporthall vid Enebybergs IP.” 
 
Slutsats 
Majoritetens hantering av ärendet är under all kritik, både i sak och ur 
demokratisk synpunkt. Det är en beklämmande inkompetens man visar 
upp. Vi vidhåller vårt yrkande som framfördes i ovan redovisade motion,  
”att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
möjligheten att bygga en sporthall vid Enebybergs IP”. 
 
 
Siv Sahlström  
Gruppledare (C) 
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§ 24 KS 2023/0227 
 

Svar på motion från Christer Lidgard (C) med flera om 
att bevara koppartaken på de två pumpstationer som 
återstår att renovera 

Ärende 
Christer Lidgard (C) med flera väckte den 20 mars 2023 (§ 58) en motion 
om att bevara koppartaken på de två pumpstationer i Inverness som återstår 
att renovera. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra åt 
tekniska nämnden att vid renoveringen av de två pumpstationerna se till att 
koppartaken behålls och att överväga att utrusta dem med larm för att 
undvika stöld. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden som framhåller att 
pumpstationerna nu är föremål för en helrenovering. Att i samband med 
renoveringen byta de koppartak som ännu inte stulits minimerar kostnader 
för VA-abonnenterna, minskar störningstiden för de kringboende och ökar 
tryggheten på sikt. Att lägga resurser på att larma taken förefaller enligt 
nämnden inte heller som en bra lösning då detta inte är en garant för att 
taken inte ska bli stulna. Danderyds kommun har därtill tagit flera 
strategiska beslut som stödjer arbetet för en giftfri omgivning. I detta arbete 
är det logiskt att byta ut koppartaken, eftersom koppar är giftigt. 
Bedömningen är att det inte har framkommit tillräckliga skäl för att besluta i 
enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Christer Lidgard (C) yrkar bifall till motionen. Kristin Eriksson (C) och 
Carolin Robson (MP) biträder Christer Lidgards (C) yrkande. 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Elvy 
Svennerstål (L), Claës Breitholtz (M) och Fredrik Näslund (M) biträder 
Robert Nibelius (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Christer Lidgards (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
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Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christer Lidgards (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
  



 
Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den 
19 februari 2024 att avslå Christer Lidgards (C) 
m.fl. motion om att vid renoveringen av de två 
återstående pumpstationerna se till att de gamla 
historiskt viktiga och vackra koppartaken behålls 
och att överväga att utrusta dem med larm. 
 
 
Danderydscenterns fullmäktigegrupp reserverade sig till förmån 
för Christer Lidgards (C) yrkande om att fullmäktige skulle 
bifalla motionen.  
 
Grunder för motionen och reservationen 
Fram till slutet på femtiotalet leddes avloppsvatten i Danderyd direkt 
ut till Edsviken eller Värtan utan föregående rening. Men då anlades 
ett antal pumpstationer vid dessa utlopp för att i stället pumpa vattnet 
vidare till reningsverk.  
 
I dag pumpas allt detta vatten till Käppala reningsverk på Lidingö. De 
pumpstationer som då byggdes försågs med koppartak och utformades 
för att bli estetiskt tilltalande. Några koppartak har under de senaste 
åren stulits och därefter ersatts med plåttak. Under 2022 började 
pumpstationerna renoveras, varvid koppartaken med automatik 
ersattes med plåttak för att inte locka till åverkan.  
 
Två pumpstationer i Inverness med de vackra grönärgade koppartaken 
återstår att renovera. De pittoreska pumpstationerna står nära villor 
och får därmed anses mindre utsatta för åverkan på sina tak. De tillför 
Danderyd historia, skönhet och karaktär. Deras yttre borde därför 
bevaras. Vi borde ha behållit dem.  
 
I Plan- och bygglagens 8:e kapitel § 13 står ”En byggnad som är 
särskilt värdefull från historisk, kulturhistorisk, miljömässig eller 
konstnärlig synpunkt får inte förvanskas.” 
 
Slutsats 
Detta kommunfullmäktiges ställningstagande visar återigen på den 
bristande förståelsen och engagemanget för Danderyds kulturarv. Det 



är ledsamt att så mycket spolieras. Det noteras också att det är 
tjänstemän, som utan att höra Tekniska nämndens uppfattning i 
frågan, beslutat att ersätta koppartaken med plåttak. Christer Lidgard 
m.fl. (alla C) gav kommunfullmäktige möjlighet att rätta till detta, 
genom att besluta rädda de sista kvarvarande koppartaken, vårt 
kulturarv. Så blev det inte! De gamla fina koppartaken kommer nu att 
kasseras och bli kopparskrot, i stället kommer billiga plåttak att 
monteras på pumpstationerna, 
 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C)                                                                                                                                                                             
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§ 25 KS 2022/0312 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera om att 
minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen 

Ärende 
Den 29 augusti 2022 (§ 117) väckte Siv Sahlström (C) med flera en motion 
om att minska genomfartstrafiken på Näsbyvägen. I motionen föreslås att ett 
förbud mot genomfartstrafik på Näsbyvägen inrättas, antingen permanent 
eller mellan 06:30−09:30 i södergående riktning och 15:30−19:00 i 
norrgående riktning. Förbudet föreslås inte gälla cyklister, blåljus eller 
Roslagsbanans ersättningstrafik. Tekniska nämnden har avlagt ett yttrande i 
ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 26 KS 2023/0185 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
förlänga nyttjandetiden på komponenter i kommunens 
fastigheter 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2023 (§ 39) väckte 
Maria Mandahl (C) med flera en motion om att förlänga nyttjandetiden på 
komponenter i kommunens fastigheter. Motionärerna framför att det är av 
stor vikt att alla delar som utgör hyran är så rättvisande som möjligt. Vidare 
anser motionärerna att Danderyds kommun tillämpar avsevärt kortare 
nyttjandetider på komponentnivå än vad till exempel Sveriges 
Allmännyttiga Bostadsbolag (SABO) rekommenderar i sin vägledning. 
Motionärerna framför vidare att det finns anledning att tro att nyttjandetider 
som kommunen idag tillämpar är för korta, och att detta leder till 
överavskrivningar på 20 till 30 procent, vilket i sin tur ger högre 
hyreskostnader till kommunens verksamheter. Slutligen föreslås att 
möjligheterna att förlänga nyttjandetider för komponenter i kommunens 
fastigheter ska utredas. 
Det kommer att krävas en väldokumenterad inspektion för att eventuellt 
fastställa om några komponenter kan justera avskrivningstiderna. Detta i sin 
tur kan resultera i en årlig minskning av avskrivningskostnaderna med högst 
en procent. Även om årliga kostnader skulle minska, bör det noteras att den 
totala kostnaden för avskrivningarna kommer att öka, eftersom 
fastighetsobjektet kommer att ha en längre avskrivningsperiod. Detta leder 
till högre internräntekostnader. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 27 KS 2023/0184 
 

Svar på motion från Maria Mandahl (C) med flera om att 
upprätta en äldrestrategi för Danderyds kommun 

Ärende 
Maria Mandahl med flera (C) väckte den 20 februari 2023 (§ 38) en motion 
om att utarbeta en äldrestrategi för Danderyds kommun. 
Motionen har remitterats till socialnämnden som bedömer att en 
äldrestrategi är en mer kommunövergripande fråga än äldreomsorgen, som 
tydligt är nämndens ansvar. Socialnämnden leder arbetet bland annat via de 
mål nämnden fastställer för respektive år eller mandatperiod. Nämnden 
framhåller att ett sammanhållet arbete med frågor kring äldre kan ge 
förutsättningar för ökad kunskap och medvetenhet om äldrefrågor inom 
kommunens samtliga nämnder och förvaltningar. Socialnämnden bedömer 
att en eventuell äldrestrategi inte skulle medföra några omfattande 
förändringar i nämndens arbete, eftersom en äldrestrategi sannolikt skulle 
omfatta den lagstiftning och de riktlinjer och värdighetsgarantier som 
nämnden redan arbetar efter idag. 
Bedömningen är att det inte finns några hinder för att utarbeta en 
äldrestrategi för Danderyds kommun. Samtidigt prioriterar kommunen redan 
idag äldrefrågorna och det finns arbetssätt hos socialförvaltningen som 
bevakar äldrefrågor i allt arbete kopplat till kommunen. Mot denna 
bakgrund är slutsatsen att det inte har framkommit tillräckliga skäl för att 
besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 28 KS 2023/0144 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) med flera 
angående ändring av detaljplan i syfte att behålla 
Prästkragens förskola på den plats där den i dag ligger 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 30 januari 2023 (§ 18) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ändring i detaljplan i syfte att 
behålla Prästkragens förskola på den plats där den idag ligger (sjukhuset 4), 
så att barnen ges den bästa platsen inom området för sin förskola. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som antog 
remissvar den 6 september 2023 (§ 134) och till utbildningsnämnden som 
antog remissvar den 6 september 2023 (§ 70). Bedömningen är att inkomna 
remissvar ger klart uttryck för att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 29 KS 2023/0298 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
undersöka ny angöringsplats för pendelbåt i 
Stocksund 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 juni 2023 (§ 111) lämnat en motion om att undersöka 
förutsättningarna för en angöringsbrygga för pendelbåtar i Stocksund. 
Motionärerna föreslår att det ska undersökas om det finns möjlighet att få en 
angöringsplats för den reguljära båtlinjen 80 på fastlandssidan i Stocksund. 
Bedömningen är att förslaget som är framfört i motionen hanteras inom 
ramen för tekniska kontorets dialog genom att uppmärksamma behovet av 
utökad båttrafik och ny angöringsbrygga på fastlandssidan i Stocksund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 30 KS 2023/0228 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
anlägga fler kommunala badbryggor 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 20 mars 2023 (§ 59) en motion om 
att anlägga fler kommunala badbryggor som är tillgängliga för alla 
Danderydsbor. I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska uppdra till 
tekniska nämnden att undersöka var det kan behövas och var det kan vara 
möjligt att anlägga fler enkla badbryggor. 
Motionen har remitterats till tekniska nämnden. Nämnden framhåller i sitt 
yttrande att det pågår en inventering av alla de bryggor som finns längs med 
strandlinjen i Danderyds kommun. Resultatet av inventeringen kan komma 
att innebära att fler bryggor blir tillgängliga för Danderydsborna. Tekniska 
nämnden är därför av uppfattningen att en undersökning som motionen 
föreslår är överflödig. 
Bedömningen är att det sammantaget inte har framkommit tillräckliga skäl 
för att besluta i enlighet med motionens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 31 KS 2023/0265 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att det 
ska ställas krav på kunskap i svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och 
funktionshinderomsorgen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har den 8 maj 2023 (§ 86) väckt en motion om 
att Danderyds kommun ska ställa krav på kunskap i det svenska språket för 
anställda inom äldreomsorgen och funktionshinderomsorgen och att 
kommunen ska anordna utbildning i svenska för dem som inte klarar ställda 
krav. 
Förslaget har remitterats till socialnämnden som antagit remissvar. 
Socialnämnden fattade vid sammanträde den 14 juni 2023 beslut om 
utökade krav på kunskaper i svenska språket i enlighet med Socialstyrelsens 
allmänna råd samt att utgå från Europeiska rådets språkkunskaper i samband 
med revidering av förfrågningsunderlag för vård- och omsorgsboenden samt 
hemtjänst inom ramen för kommunens valfrihetssystem. Av kravet framgår 
att det är arbetsgivarens ansvar att uppfylla kravet på svenskkunskaper 
genom utbildning, fortbildning och handledning. 
Bedömningen är att det inte ryms inom socialnämndens reglemente att 
anordna utbildningar i svenska. Dock ankommer det på socialnämndens 
verksamheter i egen regi att säkerställa att medarbetarna lever upp till 
ställda krav. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 32 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 33 KS 2024/0078 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
1. Elisabeth Armfelt (M) har den 9 februari 2024 begärt befrielse från 

uppdrag som ersättare i kultur- och fritidsnämnden. 
2. Siv Sahlström (C) har den 15 februari 2024 begärt befrielse från 

uppdrag som ersättare i Djursholms AB.  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
Djursholms AB 
Elisabeth Armfelt 
Siv Sahlström 
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§ 34 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av suppleant till Djursholms AB:s styrelse 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som suppleant i Djursholms AB:s 
styrelse. Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Eva Lindman Marko 
(C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Eva Lindman Marko (C) till suppleant i 
Djursholms AB:s styrelse fram till ordinarie bolagsstämma 2025 och finner 
att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Eva Lindman Marko (C), Ymervägen 10, 182 67 Djursholm, 
till suppleant i Djursholms AB:s styrelse fram till ordinarie bolagsstämma 
2025. 
__________ 
Expedieras 
Djursholms AB 
Eva Lindman Marko 
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§ 35 KS 2024/0158 
 

Motion om att införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera inlämnar en motion rubricerad: ”Motion om att 
införa en bättre budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna 
i kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss.” 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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